
Protokoll Vilhelmina Näringslivsråd 2023-08-23 
 
Tid: Kl. 09-11.00 
 
Deltagare via videolänk: 
 
Andreas Eliasson Kommunstyrelsens ordförande 
Jonas Nordin  Regionchef Företagarna Västerbotten 
Jenny Berg   Kittelfjäll näringslivsråd/Destination Kittelfjäll 
Urban Magnusson Visit Saxnäs 
Veronica Rossi  Visit Klimpfjäll 
Fannie Säfsten Företagarna Vilhelmina 
 
På plats: 
 
Peter Manner  Näringslivskontoret 
Per Bergman   Västerbottens Handelskammare / Boosting Gateway2Export 
Anders Hjalmarsson Västerbottens Handelskammare 
Max Fredriksson Kommunstyrelsens vice ordförande 
Tim Bjevemar  Näringslivskontoret 
Robert Svensson Företagarna Vilhelmina  
Sara Idenfors  Företagarna Vilhelmina 
Elina Johansson Vilhelmina Handel 
K-J Ottosson  Kommunchef Vilhelmina kommun 
Ulrica Olsson   Utvecklingschef Vilhelmina kommun 
Kenneth Andersson Företagarna Vilhelmina 
Per Lindberg  Näringslivskontoret 
 
 

1. Presentation av Visit Klimpfjäll  
Har funnits i fyra år och har nu fått en liten nystart i och med att Bogge och Tim stöttat med 
möten. Ett antal företag, föreningar och Vilhelmina södra sameby har deltagit och vill 
tillsammans jobba för en fortsatt utveckling i området. 
 

2. Aktuellt från:  
 

• Visit Saxnäs 
Vi har firat 200 årsjubileum i sommar. Förbereder kommande 
marknadsföringsinsatser och andra insatser. 
 

• Destination Kittelfjäll/ Kittelfjäll näringslivsråd  
Har ett bra och strukturerat arbetssätt både internt och tillsammans med 
kommunen. Senast har de haft besök av de politiska ordförandena och ett antal 
tjänstepersoner i syfte att lyfta utmaningar och skapa relationer och kunskap mellan 
företagen och kommunen. Aktuellt på denna träff var särskilt problematiken kring 
kollektivtrafiken och tillgången på lägenheter för bofasta. 
 

• Företagarna Vilhelmina 
Oroväckande ekonomiskt läge övergripande för företagarna med den 
omvärldsutveckling som råder.  
 



• Avstämning hur går det lokalt för företagen?  
 

Bra i Kittelfjäll, men går inte att jämföra med pandemiåren. 
Klimpfjäll uppgång jämfört med i fjol 
 
Saxnäs ökning, men mindre trafik på vägen. 
 
Handeln har haft en bra sommar, mycket utländska turister. 
 

• Vilhelmina Handel 
De jobbar vidare med att Vilhelmina Handel ska bli en arbetsgrupp under 
Företagarna Vilhelmina  
 

• Handelskammaren 
Har ett antal projekt i gång Social Selling Academy, en ny aktivitet inom sociala 
kanaler. Plats för 10 deltagare. 

Checkpoint young/Young professionells. Ledarnätverk. Exportprojektet. Information 
kommer. 
 

3. Framtida utveckling av samarbete av Vilhelminas företagskluster - hur kan vi samarbeta? 
 

Kommentarer och inlägg: 
 

• Det är glädjande det är stort engagemang för näringslivsrådet och att vi har fem 
företagskluster  

• Brist på kommunikation, lägg pengarna på en ambassadör. 

• Genom att lägga ut kunskap kan man få en dialog och relation med kunderna. 
Vi måste formera oss från företagshåll.  
Svårt att hitta personal samt kommunikationer. Önskemål om audition för arbetssökande? 

• Fantastiskt att se engagemanget. Företagarna vill gärna vara med och hjälpa till med en god 
dialog mellan näringslivet och kommunen. Företagarna har också vissa resurser. 
Kommunen ser mycket positivt på att vi nu har fem ”speaking partners”, där kommunen kan 
ha en dialog och samarbete 

• Kittelfjäll har ett antal prioriterade områden, bland annat kommunikation, dialog och 
relationer. Kanske vi kan enas om något gemensamt i detta forum också 

• Vi måste börja arbeta mer tillsammans, inte minst i marknadsföringssammanhang. 
• Kommun och företag arbetar i olika tempo, viktigt med förståelse för varandra. Därför är det 

viktigt att vi möts här idag.  
 
 

4. Genomgång av svar från enkät gällande näringslivets behov av transporter - se bifogad 
sammanställning 
 
Det är 48 företag som har svarat på enkäten. Bakgrunden är att det egentligen inte finns 
någon kollektivtrafik i Vilhelmina, endast skolskjutsar. Kostnaden är 14 miljoner, vilket är 
näst mest i Västerbotten. Endast Skellefteå har mer kostnader. Vi är lite avundsjuka på 
grannkommunerna som i många fall har genomströmningstrafik i regi av länstrafiken.  
 



Det är en brist att man har problem med att få med skidor på flyget och att 
anslutningstiderna till buss inte alltid fungerar. Tidigare fanns anslutningstrafik till E12:an 
som inte finns längre. 
 

Kommentarer och inlägg: 
 

Försvaret expanderar och har köpt tillbaka Gunnarns flygplats. 
 
Kommunen har inte blivit kontaktade i den frågan. Däremot finns ett förslag i 
flygplatsutredningen att Vilhelmina skall bli beredskapsflygplats. 
 
Inlandsbanan har också stor potential. 
 
Det känns att det finns en tendens att Post Nord vill dra ner servicen. De är störst när det 
gäller paketleveranser i enkäten.  
 
Transportfrågorna kommer också diskuteras på Servicedagen den 31 augusti.  
 
Det finns anledning för oss politiker att engagera oss. Till nästa fullmäktige har vi bjudit in 
länstrafiken. 
 
 

5. Kontanthantering – se bifogad skrivelse 
 
Loomis insättningsautomat slutade fungera för ett antal år sedan och de avsåg att avsluta 
verksamheten i Vilhelmina. Länsstyrelsen gav då möjlighet att täcka kostnader under åren 
2019 till 2023. Nu finns inte den möjligheten längre och frågan är hur vi löser detta 
framgent? Det är en kostnad på ca 100,000 kr per år. 
 
Kommentarer och inlägg: 
Samhället har gjort att det är svårt att handla med kontanter i Sverige. 
Detta är en del av krisberedskapen. Vi har fått beskedet från myndigheterna att planera för 
krig, inte kris.  
 
Det känns någonstans som vi har bestämt oss att inte ha en fungerande kontanthantering. 
Men vi jobbar med frågan. 
 
Detta är en politisk fråga.  
 
Vi har bara haft tjänstemannakontakter i frågan från näringslivskontorets håll. 
 
Bra att få input. Det kan vara läge att ta ifrågan nu. 
 
 
 

6. Pågående och kommande utvecklingsprojektprojekt hos näringslivskontoret 
 
Flera projekt på gång, bl.a. kompetensförsörjning, livsmedelsförsörjning, turism m.m. 
 
 
 



7. Höstens aktiviteter på näringslivskontoret 
 
Vår företagsrådgivare arbetar bland annat med platsvarumärket och frukostmöten. Vi har 
också inlett ett närmare samarbete med skolan och UF. Näringslivskontoret deltog på ett UF 
evenemang i skolan i måndags. Den 3 oktober skall vi besöka skolan igen. 
 
 

8. Aktuellt från kommunledningen 
Vi arbetar väldigt mycket med personalanskaffning just nu. Det är också många 
vindkraftsföretag i kontakt med oss nu. I denna kontext är Lärcentrums ansökan om 
vindkraftsutbildning intressant. Ny gång och cykelväg snart klar i Saxnäs. Satsfjällsvägen 
upprustas. VA projekt bl.a. i Kittelfjäll. Trafikverkets ÅVS process är många fall långsam. 
Projektet i Saxnäs har tagit 8 år att genomföra. Kanske bjuda in Jenny Lundqvist från R10 
nästa näringslivsråd? 
 
Sommaren har varit lugn politiskt, vi har bland annat haft mycket hjälp av våra EPA 
ungdomar för att klara kompetensförsörjningen. Vi är i stora drag överens om budgeten 
2024. Växande statliga anslag till flyget, men också stora investeringsbehov. 
Vindbruksplanen är på remiss hos våra politiska partier. Nyheter kring avfallsfrågorna 
kommer informeras under hösten.  
 
Det finns mycket arbete i olika samverkansorgan som inte syns så mycket utåt. Jag är 
överraskad hur mycket som är på gång inom R10, exempelvis inom högskoleutbildningar. 
 
K-J: Försvarsmakten och polisen har gemensam växel. Kanske vi kommuner kan slå ihop fler 
verksamheter?  
 
 

9. Nästa möte 
 
Den 1 november kl. 09.00-11.00.  
 
 

10. Övriga frågor: 
 
I morgon möte med nya styrelsen för WWW.  
 
Inlandsmässa och/eller företagsgala 2024–2025? Finns intresse och engagemang att 
genomföra det tillsammans? Bra idé. År 2025 lämpligt. Företagarna Vilhelmina kan inte ta 
det ekonomiska ansvaret. Kan vara bra att bilda en arbetsgrupp för detta. 
 
 

11. Mötet avslutades. 
 
 
Protokollet justeras: 
 
 
 
 
Sara Idenfors   Ulrica Olsson 


